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הרב אלעד ברוך - מנהל וראש הישיבה

הרב שלומי מלכה - מנהל חט"ב

קהילת הישיבה היקרה, תלמידים אהובים.
בפרשתנו מתקיימת מריבה בין רועי לוט לרועי אברהם, המערערת את היחסים בין קרובי

המשפחה, אברהם אבינו מתערב ומשכין שלום עם אחיינו. "וַיֹּאמֶר אַבְרָם אֶל-לוֹט, אַל-נָא תְהִי
מְרִיבָה בֵּינִי וּבֵינֶ�, וּבֵין רֹעַי, וּבֵין רֹעֶי�:  כִּי-אֲנָשִׁים אַחִים, אֲנָחְנוּ" - אברהם אבינו, פונה ללוט

ומנבה לקרבו ולמנוע את הפגיעה ביחסיהם עקב המריבה שמתרחשת בין הרועים, על המקנה
ועל משאבי הקרקע. היינו מצפים שאברהם כדי לקרב את לוט ולמנוע את המריבה, היה יוצר

איתו שותפות על הקרקע. אך לא!!! אברהם מציע הפרדה! 
"הֲ�א כָל-הָאָרֶץ לְפָנֶי�, הִפָּרֶד נָא מֵעָלָי:  אִם-הַשְּׂמֹאל וְאֵימִנָה, וְאִם-הַיָּמִין וְאַשְׂמְאִילָה...  וַיִּפָּרְדוּ,
אִישׁ מֵעַל אָחִיו."  איך הפרדה תורמת לשלום? יש מושג בחז"ל המופיע כ"שלום קדירה" שלום

שמתקיים ובא לידי ביטוי בהפרדה. אש ומים מסוגלים לייצר תועלת משותפת רק כשיש הפרדה
ביניהם באמצעות הקדירה. ההרחקה מזכירה לנו גם כמה אנחנו מתגעגעים כמה אנחנו אוהבים
האחד את השני, כמה הקרבה חשובה לנו, כמה גדול המחבר בינינו, כמה ה"מריבות" הן זניחות
ושוליות והצורך הגדול שלנו בקשר ובמגע. בתוך כל הריחוק נגלה כמה אנחנו קרובים ואוהבים.

אוהבכם כנפשי 
ומתגעגע לראותכם

האם הורים מחויבים להתערב עם אלו חברים בנם מבלה את רוב זמנו? 
האם צריך לנתק קשרים במידה ואנחנו חוששים? בפרשתנו מתואר ריב בין רועי אברהם

לרועי לוט, לפי פשט הפסוקים סיבת הריב, חוסר מקום גיאוגרפי- "צפיפות אוכלוסין", מדוע
נוקט אברהם  עמדה נחרצת ביחס ללוט "הפרד נא מעלי" האם אין אפשרות להגיע להסכם
ולפשרה בין הצדדים?  אותו אברהם ושרה שמקרבים את כולם, שמדובר בבן משפחה קרוב
שכבר הולך איתו כברת דרך לא פשוטה אברהם מחליט לנתק קשרים? אין ספק שליבו של
אברהם קרוע ושסוע, אולם אברהם מחליט לבצע את הניתוח המכאיב, לומר ללוט "הפרד נא
מעלי". יתר על כן אומרת לנו התורה "לא יבוא עמוני ומואבי בקהל ה'" -  אין מקום  לזרעו של
לוט להתערב באומה הישראלית. כדי שעם ישראל ימלא את ייעודו בשלמות ויבוא להאיר את
המציאות כולה באור האמת האלוקית, נדרש אברהם לבנות את חייו ללא התערבות של כוחות
זרים בו, בכדי להביא ברכה לעולם.  הורים המגלים שבנם  מסתובב עם חברים שאינם בעלי

מידות ודרך ארץ ,למרות כל הקושי, הבכיות והבדידות של בנם, מחוייבות גדולה רובצת
עליהם לנתק את הקשרים בניסיון לחבר את הילד לחברים בעלי מידות טובות - חברה שתוליך  

את בנם למקום שיפרח ויצמח מבחינה רוחנית.  מי יתן והקב"ה יאיר את עינינו בכלים ובעצות
מתאימות בכדי לראות את בנינו בוחרים בטוב ובדרך התורה ויראת שמיים 

באהבה ובהערכה רבה .



שבת שלום
בית הישיבה

זכינו להתחיל השבוע בכתיבת
ספר תורה לישיבה בהובלתו של

הרב אבי כהן מחנך יב. סופר
הסת"ם שיכתוב את ספר

התורה הוא ר ' אברהם לוי
(אבא של תלמיד מכיתה יא).

השבוע נתחיל בתוכנית
"אחי בהסדר", בו תלמיד
מישיבת ההסדר מלווה

תלמיד מהישיבה
התיכונית. נפגשים פעם
בשבוע ללימוד ויצירת

קשר משמעותי.

הרב יהושוע ויצמן ראש ישיבת
ההסדר נפגש השבוע עם תלמידי

יב' והעביר שיעור בנושא
הבחירה, איך לבחור נכון ואיך
להסתכל ולבחון את הדברים

בצורה נכונה לקראת שנה הבאה

השבוע התקיים ביקור של
ראש ישיבת הגולן הרב

יואל מנוביץ'. הרב נפגש
עם תלמידי יב ודן איתם על

נושא ההנאה שבלימוד
התורהוההבדל בין הנאה זו

להנאות חומריות

מזל טוב לבוגרנו
היקר עידו סגל

לרגל נישואיו עם
יעל


